
Referat af bestyrelsesmøde Viby-Rosenvang Dagtilbud d. 28.01.2020 
 

Tilstedeværende: 

Dagtilbudsleder, Listbeth Skjøttgaard 

Sidse G. Olsen, Børnehuset Grundtvigsvej  

Kristian Krämer, Børnehuset Hurlumhejhuset 

Lasse Hønge Flarup, DII Tumlehuset 

Lotte L. Larsen, Østerbo 

Michelle Thomsen, Børnehuset Fredensvang 

Malene R. Lykke, Børnehuset Vilhelm Becks Vej 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Isabelle, Børnehuset Vilhelm Becks Vej 

Dorthe, Børnehuset Vidstskuevej 

 

Afbud:  

Lise, Børnehuset Moltkesvej 

Gitte, Bjørnbaksvej  

Maria, Bjørnbaksvej  

 

 

▪ Dagsorden gennemgås v. Lisbeth Skjøttgaard 

 

▪ Peter Behnk, administrationsleder i Viby-Rosenvang, præsenterede og gennemgik 

budgettet for Børn og Unge i Aarhus kommune, herunder ”aktuelt vedr. 

Økonomistyringen og fordeling i Viby-Rosenvang Dagtilbud”. 

Der sker en gennemgang af grundbudgettet, herunder orientering om indtægt for 

deltidsplads og fuldtidsplads i DTB.  

Øvrige punkter omhandlede tildelingen af midler til børn med særlige behov (eks. 

sprogstøtte, Dansk som andetsprog), decentraliserede H-midler  

Der er for 2020, 2021 og 2022 bevilliget særlige midler af Socialministeriet til 3 

afdelinger i DTB, - Moltkesvej, Østerbo og Hurlumhejhuset. Midlerne er tildelt, da der 

for disse afdelinger er særlig mange sårbare og udsatte børn.  

Aktuelt byder det på overvejelser ift. hvordan man mest optimalt tilgodeser de resterende 

6 institutioner i DTB? Der er tildelt ekstra midler til den kommende implementering af 

Aula.  

 

Budget Viby-Rosenvang i alt ca. 63 mio. Fordelt på løn, på drift og på bygning.  

 

Fordelingen af midlerne går til 

- fælles reservationer (ledelsesløn, udgifter til fælles administration, inkl. It-afregning 

(Az-ident o.lign., bygningsdrift (byggeteknisk fællesskab), personaleudgifter (herunder 

fratrædelse/særlige forhold), uddannelse af sprogvejledere, tillidsrepræsentantarb. 

Fællesposter (julegave, sommerbussen mv), Pædagogisk assistent elever praktikperioder, 

fordelt med skolernes SFO), kompetenceudvikling (kurser mv), SLF (stærkere lærings 

fællesskaber) 



- øvrige midler (barnsbestemte beløb, ledelse ift. antal grupper, specifikke bevillinger) 

 

Afvejninger: 

Hvis der opstår helt særlige udfordringer i en afdeling, er der reserveret en slags 

forsikringsordning i fællesafsnittet, til hjælp til dækning.   

 

Hvad sker der nu? 

- Budgetterne lægges ud til de enkelte pædagogiske ledere.  

- Økonomimøder afholdes hver måned med hver enkelt pædagogisk leder. 

- Ved fusionen var der et lille underskud (-240.000 kr.) i Viby og et mindre overskud  

(500.000 kr.) i Rosenvang.  

Det er i løbet af 2019 udlignet i de respektive gamle dagtilbud, så budgettet for 2020 

starter som EET samlet dagtilbud.   

    

▪ Principper til kommentering inden endelig godkendelse: 

Forældrebetalt kostordning – principperne gennemgås og godkendes.  

Drøftelse om, hvorvidt den forældrebetalte kostordning er udgiftsneutral. Det er den for 

de afdelinger, der får leveret mad fra catering firma. Lisbeth laver beregninger og sender 

rundt til bestyrelsen.  

 

▪ Principper for samarbejde mellem hjem og dagtilbud til godkendelse: 

Ordlyden af princippet rettes til og godkendes. 

 

▪ Pædagogisk læreplan  

Bestyrelsesmedlemmerne gennemgår de første 5 afsnit af den pædagogiske læreplan uden 

anmærkninger. 

 

▪ Nyt fra DTB 

Social kapital måling for medarbejderne ligger tæt op ad Aarhus Kommunes øvrige DTB. 

Ift. ledelsesteamet viser tilbagemeldingerne også, at vi er godt på vej.  

Moltkesvej: I marts er arrangeret et møde med repræsentant fra Bygningsafdelingen mhp. 

gennemsyn og mulig optimering af institutionen, - bl.a.udfra en arbejdsmiljøvinkel. Ingen 

ved, om fører noget med sig, men håbet er der.  

Neptunvej lukker ned 1. februar. Børnene er anvist nye pladser og medarbejdere er 

tilbudt andet arbejde i dagtilbuddet. 

 

▪ Evt.: Tumlehuset ønsker at være repræsenteret i det videre forløb af Kongelunden, og det 

diskuteres hvorvidt kommunens Børn og Unge har en stemme her. På de tegninger der 

florerer rundt, er Tumlehuset ikke nævnt/tegnet ind. Det giver usikkerhed blandt forældre 

og medarbejdere.  

Lisbeth skriver til Kontorchef Tina Degn og melder tilbage til bestyrelsen, når der er nyt.  

 

Næste mødedato er d. 25. marts 2020 


